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REFERAT FRA FYLKESLEDERMØTE I SAMFUNNSVITERNE 27. 
APRIL 2021 

 
Tid:     27. april. kl. 13.00 - 16.00  
Sted:      Digitalt møte via Teams 
 
Til stede: 
Jo Vegard Aardal Fylkesleder Agder 
Jens Martin Vesterås Fylkesleder Innlandet (ikke til stede kl. 13.30-15.00) 
Lia Ciobanu Andresen  Fylkesleder Møre og Romsdal 
Line Næstby Tidemann  Fylkesleder Oslo 
Elin Svensen    Fylkesleder Rogaland 
Andreas Holm Bakke   Fylkesleder Troms og Finnmark 
Christen Torvik   Fylkesleder Trøndelag 
Espen Meyer    Fylkesleder Vestfold og Telemark 
Kristian Vangen   Fylkesleder Vestland (fra kl. 13.25) 
Torunn Eskedal   Fylkesleder Viken 
Anna Jensberg   Fylkesleder Nordland 
 
 
Merete Nilsson   Foreningens leder 
Erik F. Øverland   Foreningens nestleder (fra kl. 13.25) 
Atle Reiersen    Hovedstyret 
Dag Kristiansen   Hovedstyret 
Torunn Helle    Hovedstyret 
Siv Sangolt    Hovedstyret 
Gry Jordet Kibsgaard   Hovedstyret 
Terje Møien    Hovedstyret 
 
Gunn Elisabeth Myhren  Generalsekretær 
Cecilie Hogstad   Sekretariatet 
Synnøve Bøen   Sekretariatet 
Torun Høgvold Enstad  Sekretariatet 
Olav Hallset    Sekretariatet 
Jan Olav Birkenhagen  Sekretariatet 
 
Line Egeland    Juristforbundet/ Sekretariatet 
 
Forfall:  
Tobias Bade Strøm 1. vara hovedstyret 
 
 
Sak 1-21 Godkjenning av innkalling og dagsorden 
Leder ønsket velkommen til fylkesledermøtet, der også hovedstyrets faste medlemmer var 
invitert til å delta. Presentasjonsrunde ble gjennomført.  

 
Til dagsorden: Medlemsundersøkelsen, sak 3-21 gjennomgås først. Administrative saker tas 
på fylkesledermøtet 10. juni.  
 
Leder informerte også om at det vil bli invitert til et fylkesledermøte 1. – 2. september i 
Trondheim og ba om at møtedatoene settes av allerede nå. 
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Sak 2-21 Videre arbeid med organisasjonsutvikling 
 
Presentasjon av hovedstyrets forslag til helhetlig plan for kommunikasjon, involvering 
og framdrift 
 
Leder innledet om bakgrunnen for arbeidet og prosessen fram til nå. Mandat for utredning av 
generalsekretær på åremål ble i hovedstyrets møte i desember 2020 utvidet til også å 
omfatte forholdet til politisk leder. Utredning av demokratiutfordringene ligger som føring fra 
landsmøtet og fylkesavdelingenes arbeidsgruppe.  
 
Helhetlig plan for kommunikasjon, involvering og framdrift ble vedtatt av hovedstyret i møtet 
18. mars. Hovedstyret vedtok å gjennomføre en interessentanalyse i forkant av planarbeidet.  
 
Interessentanalysen og plan for kommunikasjon, involvering og framdrift ble gjennomgått i 
møtet. Oversikten over foreningens interessenter er særlig viktig. Interessentanalysen viser 
hvor man oppfatter at interessentene er plassert i dagens modell, mens pilene viser behov 
for endring /styrking. Dette gjelder særlig lokale tillitsvalgte og medlemmene som har en svak 
forankring i organisasjonsutviklingsarbeidet i dag. Dagens organisasjonsmodell (gjeldende 
vedtekter) viser at fylkesledermøtet er rådgivende organ for hovedstyret og dermed har en 
sterk posisjon i interessentanalysen.  
 
Helhetlig plan for kommunikasjon, involvering og framdrift er strukturert etter formål. Videre 
fremkommer hvem som involveres, møteplasser, flater for kommunikasjon og tidspunkt.  

 
Planen består av fire hovedformål:  

- Selve planen for kommunikasjon, involvering og framdrift  
- Styrking av ulike organer og samhandlingen mellom dem (følges opp i 

hovedstyrets handlingsplan) med tre underformål:  
o Styrke fylkesavdelingenes rolle som nettverksbygger for 

medlemmer og tillitsvalgte 
o Styrking av organer generelt i Samfunnsviterne. 
o Hvilke tjenester er medlemmene opptatt av? 

- Utredning av generalsekretær på åremål og vilkår/oppgaver for politisk 
leder ekstern Dette vil bli presentert på fylkesledermøtet høsten 2022. 

- Utredning av foreningens demokratiutfordringer. 
 
Videre ble prosessen som hovedstyret har vedtatt for utredningen gjennomgått. Det er 
nedsatt en arbeidsgruppe som skal forberede saker for hovedstyret bestående av leder, 
nestleder, Dag Kristiansen og Gry Jordet Kibsgaard. Synnøve Bøen fra sekretariatet er 
sekretær for gruppen.  
 
Diskusjon og innspill 
Innspill fra fylkeslederne:  

- God interessentanalyse.   
- Kommentar til protokoll i hovedstyremøte 18. februar 21: Her fremstår det som 

unødvendig å koble arbeidet opp mot fylkesledermøtet. Men fylkesledermøtet har 
ifølge vedtektene en rådgivende rolle overfor hovedstyret.   

- Mandatet for fylkesledermøtet i prosessen ble etterlyst. Fylkesavdelingene skal ikke 
kun være nettverksbygger for medlemmer og lokale tillitsvalgte.  

- Støtter tanken om å fremme medlemsengasjement, men vi må unngå å havne i 
samme spor som med organisasjonsutvalget. Det finnes en stor faglitteratur på Union 
Commitment som bør danne grunnlag for arbeidet i arbeidsgruppa, slik at det bygger 
på den faglige kunnskapen som finnes. ( I etterkant av møtet så jeg også at Fafo i 
2020 ga ut en rapport om holdninger til fagorganisering der Akademikermedlemmer 
er undersøkt i relasjon til andre grupper, mye interessant der: 
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https://www.fafo.no/zoo-publikasjoner/fafo-rapporter/item/holdninger-til-
fagorganisering) 

- Synspunkt på at fylkeslederne møtes for sjelden, møtene er kortere enn de skal og 
det er første gang fylkeslederne møter hovedstyret. Ønsker hyppigere møter og 
mulighet til å komme med innspill til agenda for fylkesledermøtene.  

- Ivareta fylkesledermøtets funksjon som rådgivende organ. Opplever ikke at man 
kommer i posisjon for å gi råd.  

- Se på relasjonen mellom hovedstyret, sekretariatet og fylkesavdelingene. Hva er 
oppgavene til de ulike organene? Ligger ikke inne i planen. 

- Hvordan ser oversikten over lokallagene ut?  
- Det ble stilt spørsmål om det er behov for organisatorisk ledd mellom sekretariatet og 

lokallag på den enkelte arbeidsplass.  
- Diskusjonen viser at det blir viktig å bruke medlemsundersøkelsen til å avdekke om 

det er noen som ønsker å involvere seg og som ikke får muligheten. Viktig å sjekke ut 
om dette fanges opp i spørsmålene. Erfaringsvis er det få som ønsker å involvere 
seg.  

- Viktig å spørre alle, ikke bare utdypning av svar fra medlemsundersøkelsen i 
fokusgrupper.  

- Foreningen har 6000 medlemmer i Oslo og alle som ønsket å være med i styret, fikk 
plass. Dette sier noe om det lave engasjementet.  

- Må se på samspillet mellom de ulike organene og det blir viktig å få til godt samarbeid 
og god prosess framover.  

- Det er også viktig å ta vare på de som har stått i det lenge så de ikke mister 
motivasjonen.  

 
På spørsmål om foreningen har oversikt over lokale tillitsvalgte og lokallag svarte 
forhandlingssjef Jan Olav Birkenhagen at sekretariatet har oversikt over hvor foreningen har 
medlemmer med tillitsvalgte. I dag er det ca. 960 tillitsvalgte. Sekretariatet har også oversikt 
over medlemmer uten lokale tillitsvalgte. Sekretariatet jobber kontinuerlig med å styrke 
rekruttering av tillitsvalgte og har en forsterket innsats i 2021.  

 
Leder informerte om videre prosess:  

- Arbeidsgruppen vil tre sammen etter fylkesledermøtet.  
- Hovedstyret vil diskutere og vedta endelig plan i sitt møte 20. mai.  
- Invitasjon til referansegruppen sendes ut i etterkant av hovedstyremøtet.  
- Fylkesavdelingene, fylkesledermøtet og øvrige organers rolle og mandat i prosessen 

skal tydeliggjøres i planen. Det tas utgangspunkt i dagens modell/vedtektene.  
- Svarene i medlemsundersøkelsen må diskuteres i fylkesledermøtet, lokale 

workshops, fokusgrupper og en referansegruppe for de ulike interessentgruppene.  
  
 
Sak 3-21 Medlemsundersøkelse 
 
Cecilie Hogstad orienterte innledningsvis om bakgrunnen for medlemsundersøkelsen.  
Undersøkelsen bygger på bestillingen fra fylkesledermøtet i fjor høst og hovedstyrets 
bestilling av særskilte temaer som skal belyses i samme undersøkelse. Fagpersoner i 
sekretariatet har dannet en intern arbeidsgruppe sammen med analyseansvarlig Line 
Egeland, for å utforme spørsmål til undersøkelsen. Lokale tillitsvalgte fra alle sektorer har 
vært invitert til å komme med innspill. Medlemsundersøkelsen skal bl.a. belyse om noen av 
interessentgruppene ønsker mer involvering og innflytelse i foreningen enn de har i dag.  
 
Presentasjon av utkast til medlemsundersøkelse 
Line Egeland, analyseansvarlig i Juristforbundet, presenterte undersøkelsen. Egeland er 
også en ressurs for Samfunnsviterne i gjennomføring av ulike typer undersøkelser. Egeland 

https://www.fafo.no/zoo-publikasjoner/fafo-rapporter/item/holdninger-til-fagorganisering
https://www.fafo.no/zoo-publikasjoner/fafo-rapporter/item/holdninger-til-fagorganisering
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gjorde kort rede for tenkningen rundt innhold i og gjennomføring av undersøkelser. Deretter 
ble det gjort rede for tema og spørsmål i undersøkelsen. 

 
Diskusjon og innspill 
Fylkeslederne stilte spørsmål om hvem som sitter i arbeidsgruppen og hvordan man har 
kommet fram til gruppen av lokale tillitsvalgte. Det ble svart at arbeidsgruppen består av 
fagpersoner fra sekretariatet og Egeland, samt at det kanskje ikke er riktig å kalle det 
arbeidsgruppe. Vedrørende lokale tillitsvalgte så var dette et tilfeldig utvalg av lokale 
tillitsvalgte fra alle sektorer som ble invitert til å delta i en workshop for å komme med innspill. 
Å involvere en gruppe av tillitsvalgte i utarbeidelse av undersøkelsen ble foreslått av 
hovedstyret ved diskusjon av medlemsundersøkelsen i mars-møte. 

 
Fylkeslederne diskuterte utkast til medlemsundersøkelse på fylkesledernes eget møte i 
forkant av fylkesledermøtet.  

 
Innspill til skjemaet fra fylkeslederne og hovedstyrets medlemmer:  

- Fylkeslederne ønsket at en representant skal delta i arbeidsgruppen som ferdigstiller 
undersøkelsen. Forslag til representant er Espen Meyer, fylkesleder i Vestfold og 
Telemark. 

- Viktig å sørge for at valg av delegater og utvelgelse til utvalg er dekket.  
- Bruk av eksisterende nettverk på lokale arbeidsplasser for innspill til 

organisasjonsutvikling tas med i listen over svaralternativer. 
- Følge opp de som svarer at de ikke har tilgang på lokal tillitsvalgt og trenger bistand 

fra sekretariatet.  
- Viktig med plan for hva man skal bruke svarene til.  
- Spørre medlemmene om de har vært i kontakt med tillitsvalgte på arbeidsplassen og 

sekretariatet og hvor fornøyd de var. 
- Spørsmål 9 om de ønsker faglig tilbud ses i lys av/korrigeres for om de har en aktiv 

fylkesavdeling.  
- Viktig at fylkeslederne deltar i utarbeidelse av spørsmål og bruk av resultatene 

etterpå. Hva er det primære Samfunnsviterne skal være for medlemmene?  
For de fleste medlemmene er ikke organisering/inndeling så viktig. 

- Også tenke på profilering når vi utformer undersøkelsen, hva vi ønsker dialog med 
medlemmene om. Ikke bare snakke om tjenester. Temaene bør komme bedre frem 
og man må se om det er riktig rekkefølge. Kombinasjon av svar på ulike spørsmål 
kan gi oss oversikt over sammenhenger. Hvem er medlemmene og hva er de opptatt 
av?  

- Innspill til spørsmål 9 og 11: Karrieretjenester. Hva ligger i ordet karrieretjenester? 
Karriereveiledning eller utvikling? 

- Viktig med kartlegging av digitale tjenester. Hvor er det viktig at vi legger til rette for 
fysiske arenaer?  

- Til spørsmål 13 og 14 om politikkutvikling og organisasjonsutvikling: Ikke alle er 
opptatt av dette. Kan en ha en åpen boks i tillegg om de skulle være opptatt av andre 
ting?  

- Hvordan ta vare på medlemmer uten tillitsvalgt? 
- Vite hvorfor man blir medlem og om det svarer til forventningene?  
- Hvis tanken er å dele opp svarene på ulike kategorier, bør spørsmål 8 utvides til å 

dekke alle som har verv i Samfunnsviterne. Dvs. plasstillitsvalgt, hovedtillitsvalgt, 
fylkestillitsvalgt, hovedstyremedlem, medlem i arbeidslivsutvalget, lokalt styre osv (og 
åpne for at medlemmer kan ha flere verv) 

- Demokratiutfordringer handler om medbestemmelse. Spørre om ønske om å ha 
innflytelse på foreningen og om man får det.  

 
 
Sak 4-21 Orienteringer 
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Orientering fra leder: 
- Akademikerprisen: Det er nå mulig å nominere kandidater. Utgangspunkt for 

nominasjonen er at kandidaten må ha bidratt til akademisk frihet, har god 
formidlingsevne og er en kandidat som bidrar til akademisk identitet gjennom 
publisitet og medieoppmerksomhet. Prisen deles ut på Akademikernes 
høstkonferanse 21. oktober 2021. Frist for å sende inn forslag til generalsekretæren 
er 10. mai. Eventuelle nominasjoner må behandles i hovedstyrets møte 20. mai 2021. 
Fristen for innsending til juryen er 28. mari 2021. Forslaget til nominasjon må følges 
opp med en god begrunnelse for hvorfor akkurat denne kandidaten skal vinne prisen 
og en kort CV.  

 
Orientering fra generalsekretæren: 
Administrativt fylkesledermøte 10. juni, kl 13.00 – 15.00. 
 
Aktuelle tema for møtet: 
- Tilbud fra sekretariatet om kurs og arbeidsmetoder.  
- Leder for kontrollkomiteen deltar på møtet.  
- Rekruttering av lokale tillitsvalgte. Arbeidslivsavdelingen jobber med dette. Se på hvordan 
fylkesavdelingene kan bidra i prosessen.  
- Innspill til agenda for fylkesledermøtet i september 

 
Status for foreningen:  
Et godt overskudd og god deltakelse fra medlemmer og tillitsvalgte på digitale kurs og 
arrangementer i 2020. Det har vært krevende for de ansatte med omlegging og 
gjennomføring av digitale møter og hybrider. Det er også kostbart for en liten forening å være 
med på alle digitale løsninger.  
 
Tillitsvalgte i Arbeidslivsutvalget deltar inn i seksjonsorganene. Det har vært lettere å delta 
gjennom Teams. Forhandlingssjefen informerte kort om at rammene kan gjøre det vanskelig 
å komme i mål med tariffoppgjøret og regner med at det blir mekling i tariffoppgjøret.  
 
Fysiske møter i foreningen er avlyst frem til sommeren. En må hele tiden se hen til de enhver 
tid gjeldende smittevernreglene. Hybride møter er viktig for å redusere utfordringer med 
avstand, men er krevende å gjennomføre administrativt og må gjennomføres slik at de ikke 
får en demokratisk slagside. Dette må derfor diskuteres sammen med fylkeslederne i møtet 
10. juni. 
 
Fylkeslederne tok opp at det er veldig bra med så mange arrangementer i foreningen. 
Imidlertid kan det se ut til at man nå begynner å konkurrere med hverandre. Generalsekretær 
sa at man bør ha hyppigere møter om møte- og arrangementsplaner. Nødvendig med 
overordnet strategi og felles system så det ikke blir for mye kurs og seminarer.  
 
 
Oslo, 04.05.21 
 
 
Synnøve Bøen  
referent 


